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 Załącznik nr 1 – Notatka ze spotkania konsultacyjnego 

 Spotkanie konsultacyjne dotyczyło koncepcji zagospodarowania wnętrza 

 podwórzowego w kwartale ulic Klimasa, Kamienieckiej, Gazowej i 

 Tarnogajskiej. Poruszana była tematyka m.in. miejsc parkingowych, zieleni, 

 ciągów pieszych i samochodowych, miejsca zbiórki odpadów i modernizacji 

 istniejącego placu zabaw  .  Spotkanie odbyło się  13  czerwca 2024 roku  o 

 godzinie 17:30, obecnych na nim było  38 osób. 

 Zestawienie opinii zgłoszonych podczas spotkania: 

 1 

 L.p.  Opinia 

 1 
 Postulat urządzenia miejsc parkingowych wzdłuż zachodniej drogi 

 pod kątem 45 stopni. (parking pod ukosem) 

 2  Nie dodawajmy miejsc parkingowych kosztem zieleni. 

 3 

 Postulat o usunięcie porzuconych i niszczejących  samochodów na 

 podwórzu . Samochody te zajmują miejsca parkingowe i szpecą 

 przestrzeń podwórka. 

 4  Postulat utwardzenia drogi. 
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 5 
 Postulat odwodnienia drogi. Przy intensywnych deszczach piwnice 

 są zalane. 

 6 
 Postulat utworzenia drogi dostosowanej do przejazdu śmieciarki 

 oraz wozu strażackiego. 

 7 
 Nowa droga powinna mieć progi zwalniające oraz krawężniki, które 

 nie będą uszkadzały samochodów. 

 8  Chodniki na podwórzu powinny być z kostki, ale z odwodnieniem. 

 9 
 Postulat urządzenia ciągu pieszego/deptaka na drodze wzdłuż 

 kamienicy. 

 10  Postulat utworzenia parkingów z nawierzchni przepuszczalnej. 

 11 

 Postulat o utworzenia placu manewrowego do zawracania dla 

 śmieciarki. Śmieciarka wycofując się na biegu wstecznym bardzo 

 hałasuje - “piszczy”. 

 12  Postulat o utwardzenie  i odwodnienie terenu przed garażami. 

 13  Postulat utworzenia drogi jednokierunkowej. 

 14  Postulat o to żeby nowa droga posiadała klasę pożarową. 

 15 
 Obecnie przy podwórzu mieszka mało małych dzieci, dlatego 

 potrzebny jest jeden, ale porządny plac zabaw. 

 16 
 Na placu zabaw nie musi być dużo urządzeń. Ważne, by był 

 wkomponowany w liczną zieleń. 

 17  Proszę, żeby plac zabaw zawierał dużo urządzeń sportowych. 
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 18 

 Jak zabezpieczyć urządzenia na placu zabaw? Ważne jest, żeby 

 długo zachować ich dobry stan i zapewnić bezpieczne korzystanie z 

 nich. 

 19 
 Postulat o następujące urządzenia na placu zabaw: małpi gaj, 

 tyrolka, ścianka wspinaczkowa, dwa domki na drzewie, trampolina. 

 20 
 Nie powinno być małpiego gaju na placu zabaw, gdyż jest on 

 niebezpieczny. 

 21 

 Młodzież spożywającą alkohol i zachowującą się głośno w 

 godzinach wieczornych i nocnych zakłóca ciszę nocną i zmniejsza 

 poczucie bezpieczeństwa. Żeby temu zapobiec podwórko, a 

 zwłaszcza tereny rekreacji i ławki powinny być oświetlone. 

 22 
 Na terenach rekreacyjnych i placu zabaw musi stanąć tabliczka 

 informująca o zakazie spożywania alkoholu. 

 23 
 Aby zniechęcić do spożywania alkoholu w godzinach nocnych na 

 podwórzu można zamontować monitoring. 

 24 
 Powinny powstać miejsca integracji dla osób niebędących już w 

 wieku dziecięcym. 

 25  Postulat urządzenia niedużej siłowni. 

 26  Postulat o altanę z ławeczkami. 

 27 
 Postulat rozdziału podwórka na strefę głośniejszą (plac zabaw, 

 boisko) i cichszą (rekreacja, ogródki). 

 28 
 Boisko powstałe na podwórzu powinno być oddzielone ekranami 

 dźwiękowymi (na przykład zielonymi) od budynków mieszkalnych. 
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 29 
 Strefę aktywności można by urządzić w rogu przy ul. Kamienieckiej i 

 Klimasa. 

 30  Postulat tor wrotkarski i mały skatepark. 

 31 
 Dobrze, żeby urządzenia na placu zabaw były wykonane z 

 naturalnych i jak najtrwalszych materiałów. 

 32  Postulat likwidacji ławek. 

 33  Postulat dodania ławek. 

 34  Na placu zabaw jest zdecydowanie za dużo śmieci. 

 35 
 Postulat o przeniesienie całej infrastruktury dla dzieci w wieku 

 nastoletnim na inwestycje przy ul. Klimasa. 

 36  Postulat o usunięcie boiska. 

 37 
 Prośba o odgrodzenie  od trawnika ogródków pielęgnowanych 

 przez mieszkańców. 

 38 
 Postulat odgrodzenia zieleni od drogi. Samochody parkują na 

 terenie zielonym niszcząc go. 

 39  Postulat urządzenia zieleni niskiej, karłowatej. 

 40  Postulat o utworzenie skweru. 

 41 
 Korzenie drzew na podwórzu rozsadzają fundamenty budynków. Co 

 można z tym zrobić? 

 42  Wzdłuż ul. Gazowej można by urządzić dwa małe skwerki. 

 43 
 Postulat umieszczenia nowoczesnych budek lęgowych w koronach 

 drzew, poza zasięgiem kotów. 
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 44 
 Należy przyciąć drzewa rosnące przy budynkach. Ich gałęzie dostają 

 się na niektóre balkony. 

 45  Postulat utworzenia pergoli. 

 46  Postulat o niewycinanie starych drzew. 

 47  Postulat o dodanie zieleni o którą łatwo jest dbać. 

 48 
 Postulat o dodanie zieleni całorocznej lub różnorodnej roślinności 

 kwitnącej  we wszystkich porach roku. 

 49  Postulat utworzenia domków dla owadów. 

 50  Postulat utworzenia infrastruktury retencyjnej. 

 51 
 Postulat ozdobienia ścian kamienic oraz przejść pod budynkami 

 kolorowymi muralami. 

 52  Nie urządzajmy placu zabaw dla psów. 

 53  Postulat urządzenia toalety dla psów. 

 54  Postulat o ustawienie hydrantów na podwórzu. 

 55  Postulat o doświetlenie podwórka. Używajmy ciepłych barw światła. 

 56 
 Postulat umieszczenia tabliczki z zakazem wyrzucania jedzenia na 

 trawnik. 



 Załącznik nr 2 – Zestawienie e-formularza opinii 

 Zachowano pisownię oryginalną. 

 Odpowiedź na pytanie 

 Pytanie: Napisz, jak widzisz przyszłość podwórka między Tarnogajską, 

 Gazową, Kamieniecka a Klimasa. W szczególności zastanów się nad: 

 modernizacją istniejącego placu zabaw, terenem integracji mieszkańców, 

 remontem osłony śmietnikowej, rekultywacją zieleni, drogami i ciągami 

 pieszymi, miejscami postojowymi, małą architekturą, odwodnieniem, 

 oświetleniem. 

 6 

 L.p.  Opinia 

 1  Dzień dobry. Dziękuję za możliwość wypowiedzenia się na temat 

 podwórka - mieszkam przy ul. Klimasa. 

 W mojej ocenie plac zabaw (ten ze zjeżdżalnią i karuzelą), wymaga 

 remontu i zamontowania w części nowych urządzeń, ale 

 koncepcyjnie był nieźle pomyślany. Moja dwójka dzieci bawiła się 

 tam dobrze, gdy była mała. Plac wymaga po prostu renowacji i 

 bieżącego utrzymania (bo obecnie np zieleń zarasta ten plac). 

 Zjawiska negatywne jakie tam występowały, to przesiadywanie osób 

 dorosłych i spozywanie alkoholu, dlatego sam plac powinien mieć 

 oświetlenie i monitoring. Ważnym elementem jest kamienny stół do 

 tenisa stołowego - realnie wykorzystywany przez mieszkańców w 

 różnym wieku. Konieczne jest oświetlenie okolic stołu i zapewnienie 

 oświetlenia i monitoringu tego miejsca. 

 Dla całego podwórka kluczowe jest odseparowanie ruchu pieszego i 

 kołowego. zjawiskiem negatywnym jest, że obecnie można 

 przejechać samochodem od Klimasa wzdłuż kamienic i salonu 

 fryzjerskiego następnie po chodniku i dalej w stronę kościoła. 
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 Rozumiem potrzebę znalezienia dodatkowych miejsc postojowych 

 (tych brakuje po zabraniu ich z ul. Tarnogajskiej), ale koniecznie 

 należy uniemożliwić przejazdy tranzytowe przez podwórko. Miejsca 

 postojowe proponuję wygospodarować na części dawnego boiska 

 do koszykówki (bliżej kościoła). 

 Wnioskuję również o uporządkowanie drogi od strony ulicy Klimasa i 

 obok garazy. Obecnie po każdych opadach tworzą się tam 

 gigantyczne kałuże. 

 2  Witam. Chciałbym prosić o uwzględnienie w projekcie 

 ewentualnego miejsca ( najlepiej 2) dla pojemników 

 wielkogabarytowych. Są one ważne dla życia osiedlowego , a 

 jednocześnie stawiane byle gdzie i bez zaprojektowania takiego 

 miejsca będą psuć zaprojektowaną infrastrukturę. 

 3  Obecnie jedynie co brakuje to parkingów dla ludzi. Oświetlenie jest 

 drogie i powoduje tylko niepotrzebne zanieczyszczenie. 

 4  1. modernizacja placu zabaw - jak najbardziej, dolozyłabym jakaś 

 huśtawkę, coś do wspinania, wyrównać teren i możliwie zazielenić 

 okolicę. Może jakaś instalacja wodna na upalne dni? zraszacz czy 

 fontanna ziemna, skorzystają też zwierzaki; do rozważenia może 

 jakaś rampa rowerowa albo coś w tym stylu 

 2. integracja mieszkańców - stoły do tenisa stołowego spełniają 

 swoją rolę i można je również odświeżyć 

 3. remont wiat smietnikowych - przede wszystkim osłonić, bo 

 aktualnie śmieci rozwiewa po całym osiedlu, umożliwić 

 mieszkańcom Kamkenieckiej korzystanie z wiat, usunąć ogrodzoną 

 przestrzeń przy śmietniku, gdzie ląduje nieposegregowany 

 miszmasz. Śmietniki ustawiłabym na dwóch końcach ulicy, 

 powiększyć, zapewnić dostęp z dwóch stron, a zlikwidować ten 

 środkowy. 

 4. drogi - zapewnić strefę zamieszkania w całym obszarze 
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 drogowym (do 20km/h + zakaz parkowania poza miejscami 

 wyznaczonym), jednocześnie zapewnić utwardzona powierzchnię 

 wzdłuż ogródków Kamkenieckiej i pod blokiem, by umożliwić 

 przejazd smieciarkom i mieszkańcom; umożliwić przejazd z jednego 

 końca podwórka na drugi, drogi prostopadle jako ciągi 

 pieszorowerowe 

 5. miejsca postojowe - zagospodarować teren pod kościołem w tym 

 celu i ewentualnie w ścisłej okolicy garaży, zminimalizować liczbę 

 miejsc postojowych na terenie zielonym do minimum, w okolicy jest 

 dużo przestrzeni gdzie można spokojnie zaparkować, zabezpieczyć 

 zieleń przed kierowcami (tylko nie jaskrawymi słupkami! np. 

 wkopackrawężniki jak w okolicy Nyskiej) 

 6. mała architektura - ławeczki mile, widziane, ludzie chętnie 

 korzystają z tego co jest, może ustawić coś ze stolikiem, można 

 rozważyć miejsce ogniskowe/grillowe; dodatkowe małe śmietniki 

 przy skrzyżowaniach 

 7. odwodnienie - nie znam się na tym 

 8. oświetlenie - według mnie jest zbędne, jeżeli koniecznie musi być 

 to postawiłabym coś niskiego i delikatnego, koniecznie na czujnik 

 ruchu, żeby nie zanieczyszczać okolicy światłem, mieszkańcy i tak 

 mają własne oświetlenia przy drzwiach wejściowych bloku czy 

 domków 

 9. zieleń - chronić to co jest, nowe nasadzenia skonsultować z 

 aktywistami i zadbać o bioroznorodnosc, miododajność i 

 zatrzymywanie wody 

 Podsumowując najważniejsze: uchronić i zadbać o istniejąca zieleń, 

 utwardzić drogę i zabezpieczyć ustanawiając strefę zamieszkania, 

 zaprojektować śmietniki porządnie osłonięte, wyznaczyć miejsca 

 parkingowe minimalizując straty zieleni i zapewniając azyl 

 mieszkańcom, wolimy park, nie parking, zadbać o przestrzeń dla 
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 najmłodszych i starszych dzieci 

 5  Ratujmy drzewa i przyrode, nie chcemy parkingu!!! 

 6  1. modernizacja placu zabaw - jak najbardziej, dolozyłabym jakaś 

 huśtawkę, coś do wspinania, wyrównać teren i możliwie zazielenić 

 okolicę. Może jakaś instalacja wodna na upalne dni? zraszacz czy 

 fontanna ziemna, skorzystają też zwierzaki; do rozważenia może 

 jakaś rampa rowerowa albo coś w tym stylu 

 2. integracja mieszkańców - stoły do tenisa stołowego spełniają 

 swoją rolę i można je również odświeżyć 

 3. remont wiat smietnikowych - przede wszystkim osłonić, bo 

 aktualnie śmieci rozwiewa po całym osiedlu, umożliwić 

 mieszkańcom Kamkenieckiej korzystanie z wiat, usunąć ogrodzoną 

 przestrzeń przy śmietniku, gdzie ląduje nieposegregowany 

 miszmasz. Śmietniki ustawiłabym na dwóch końcach ulicy, 

 powiększyć, zapewnić dostęp z dwóch stron, a zlikwidować ten 

 środkowy. 

 4. drogi - zapewnić strefę zamieszkania w całym obszarze 

 drogowym (do 20km/h + zakaz parkowania poza miejscami 

 wyznaczonym), jednocześnie zapewnić utwardzona powierzchnię 

 wzdłuż ogródków Kamkenieckiej i pod blokiem, by umożliwić 

 przejazd smieciarkom i mieszkańcom; umożliwić przejazd z jednego 

 końca podwórka na drugi, drogi prostopadle jako ciągi 

 pieszorowerowe 

 5. miejsca postojowe - zagospodarować teren pod kościołem w tym 

 celu i ewentualnie w ścisłej okolicy garaży, zminimalizować liczbę 

 miejsc postojowych na terenie zielonym do minimum, w okolicy jest 

 dużo przestrzeni gdzie można spokojnie zaparkować, zabezpieczyć 

 zieleń przed kierowcami (tylko nie jaskrawymi słupkami! np. 

 wkopackrawężniki jak w okolicy Nyskiej) 

 6. mała architektura - ławeczki mile, widziane, ludzie chętnie 
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 korzystają z tego co jest, może ustawić coś ze stolikiem, można 

 rozważyć miejsce ogniskowe/grillowe; dodatkowe małe śmietniki 

 przy skrzyżowaniach 

 7. odwodnienie - nie znam się na tym 

 8. oświetlenie - według mnie jest zbędne, jeżeli koniecznie musi być 

 to postawiłabym coś niskiego i delikatnego, koniecznie na czujnik 

 ruchu, żeby nie zanieczyszczać okolicy światłem, mieszkańcy i tak 

 mają własne oświetlenia przy drzwiach wejściowych bloku czy 

 domków 

 9. zieleń - chronić to co jest, nowe nasadzenia skonsultować z 

 aktywistami i zadbać o bioroznorodnosc, miododajność i 

 zatrzymywanie wody 

 Podsumowując najważniejsze: uchronić i zadbać o istniejąca zieleń, 

 utwardzić drogę i zabezpieczyć ustanawiając strefę zamieszkania, 

 zaprojektować śmietniki porządnie osłonięte, wyznaczyć miejsca 

 parkingowe minimalizując straty zieleni i zapewniając azyl 

 mieszkańcom, wolimy park, nie parking, zadbać o przestrzeń dla 

 najmłodszych i starszych dzieci 

 7  Chciałabym mieć możliwość korzystania z tego podwórka. Niestety 

 tamtejsza droga jest tak niebezpieczna (uszkodziłam tam opony, 

 koła, podwozie), że musiałam zrezygnować z parkowania we 

 własnym garażu i parkuje na ulicy. Na dodatek łatwo sobie skręcic 

 nogę na kamieniach i nierównościach. Jak przyjeżdżają do mnie 

 goście to tez nie ma gdzie zaparkować. Przez to że mieszkańcy 

 domków mają utrudniony (i obarczony ryzykiem wizyty u 

 mechanika) dojazd a mieszkańcy bloku zostali ograbieni z miejsc 

 parkingowych przy reorganizacji Tarnogajskiej (żeby ułatwić wjazd 

 do DiTrevi) widać, że ulica Kamieniecka jest bardziej obciążona 

 autami. Środkowy plac zabaw jest właściwie nieużytkowanych przez 

 dzieci, bo zaanektowali go pijacy i młodzież, którzy wieczoram 
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 urządzają tam sobie "imprezy", często do późna w nocy, ale policja i 

 straż miejska nie chcą tam przyjeżdżać na interwencje. Zieleni na 

 tym podwórku jest dużo i jest piękna. Jak zrobicie miejsca 

 parkingowe to odrosną trawniki. Wystarczy wymienić ławki i lekko 

 przyciąć istniejące krzaki. 

 8  Mieszkam na Tarnogaju od 40 lat. Pamiętam jak to podwórko tętniło 

 życiem i było centrum spotkań zarówno tych planowanych jak i 

 przypadkowych, spontanicznych. Wszystkie grupy wiekowe znalazły 

 tu coś dla siebie. Dzieci bawiły się na placach zabaw, które były tak 

 ustawione, że można bylo je obserwować z bezpiecznej odległości, 

 ucząc dzieci samodzielności. Dorośli robili sobie skrót wracając z 

 przystanku albo spotkali sąsiadów, parkując auto. Starsi ludzie lubili 

 spacerować ścieżkami i przysiadali na zacienionych ławkach. 

 Niestety każda kolejna rewitalizacaja powoli zabijała to podwórko, bo 

 koncentrowała się tylko na placu zabaw i nasadzeniach, zapominając 

 o kluczowej do funkcjonowania infrastrukturze. I tak sąsiedzi, żeby 

 sobie jakość radzić dokonywali samowolek (konstrukcyjnych i 

 destrukcyjnych), a kolejne "rewitalizacje" tylko umacniały dewastacje. 

 Moim zdaniem nie da rady przywrócić życia temu podwórku bez 

 remontu ścieżek, których obecnie nie można użytkować 

 (początkowo obie nitki, wzdłuż budynku i wzdłuż ogródków były 

 przelotowe od Gazowej do Klimasa). Ta jedna "nitka" wzdłuż 

 ogródków (od kościoła) nie jest w stanie wytrzymać natężenia ruchu 

 (codziennie śmieciarki, dojazd do ogródków, dojazd do bloku). Jak 

 już będą zrobione ścieżki, to należy wzdłuż nich umieścic miejsca 

 parkingowe, bo zostały one zabrane mieszkańcom bloku, którzy 

 jeszcze niedawno mieli możliwośc parkowania wzdłuż ulicy 

 Tarnogajskiej. To odciąży rozjechane trawniki i pomoże zieleni się 

 odnowić. No i oświetlenie. Po zmroku strach tędy iść (sąsiadka 

 została pobita i napadnięta) albo jechać autem (kilkakrotnie 
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 uszkodziłem podwozie jadąc zimowym popołudniem). Należy też 

 zlikwidować centralny śmietnik i przenieść go na skraj podwórka 

 (odciąży to ścieżki, zmniejszy hałas oraz zwiększy bezpieczeństwo... o 

 wzgledach estetycznych nie wspomne). 

 9  Mieszkam przy Kamieniecka 4, na rysunku zaznaczono ścieżkę, która 

 skręca przy garażach. Jak mamy to rozumieć? Czyżby końcówka tej 

 drogi nie będzie ujęta do remontu ? Prosimy o ujęcie nas również w 

 tej inwestycji, innaczej to dalej będziemy żyć w dziurach i kaluzach. 

 10  Uważam, że oprócz placu zabaw przydatna również byłaby siłownia 

 na powietrzu, dobrym pomysłem jest także istniejący już stół 

 pingpongowy, wymaga on jednak na pewno wymiany. Miejsca 

 postojowe są konieczne ze względu na brak miejsc parkingowych na 

 ulicach sąsiadujących, uważam jednak że warto wyznaczyć na to 

 jedną konkretną część podwórka, żeby auta nie stały wśród zieleni 

 jak obecnie. Mam również nadzieję, że drzewa, które są w tym 

 momencie zostaną w komponowane w przestrzeń i nie zostaną 

 wycięte. Dobrym pomysłem jest również przeniesienie osłony 

 śmietnikowej na krańce podwórka, żeby śmieciarka nie przejeżdżała 

 przez całą długość. Konieczne jest oczywiście wyznaczenie ścieżek i 

 wyremontowanie drogi dojazdowej. 

 11  1.wyrównanie drog i ciągu pieszego. 2. przygotowanie większej ilości 

 miejsc parkingowych.3.ogrodzenie pojemników na śmiecie. 

 12  Wskazówki do wzięcia pod uwagę przy odnowieniu podwórka 

 między ul. Tarnogajską a ul. Kamieniecką 

 1. Miejsca parkingowe - utwardzone zrobić tam, gdzie ludzie sami 

 zdecydowali, że chcą mieć tzn. na wysokości posesji nr 55 - 57. 

 2.Można zrobić też kilka miejsc parkingowych przy śmietniku na 

 wysokości posesji nr 47 - tak by było miejsce dla podstawianego 

 kontenera na "gabaryty". 

 3.Wyraźnie zakazać wysypywania odpadów remontowych i innych 
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 obok śmietnika. Postawić dużą tablicę z zakazem i informacją gdzie 

 należy składać odpady. Trzeba działać prewencyjnie i uczyć ludzi 

 kultury i porządku. Dopóki się ludzie nie nauczą prosić Straż Miejską 

 by częściej kontrolowała podwórko. 

 4.Ściąć wysoką uschniętą topolę przy posesji nr 45 a drugą obok 

 obniżyć. 

 5.Wyrównać drogę wewnętrzną by nie było dziur. 

 13  W pierwszej kolejności należy zająć się uporządkowaniem wiat 

 śmietnikowych (i stworzeniem nowych w miejscu wolnostojących 

 śmietników). Następnym priorytetem jest wytyczenie właściwej i 

 utwardzonej drogi, wraz z miejscami parkingowymi. Podwórko samo 

 w sobie jest bagate w zieleń i takie powinno pozostać. 

 14  Koniecznie plac zabaw dla dzieci, ale z utwardzoną powierzchnia (nie 

 żwirek jak na zlotostockiej). Ławki, pasma zieleni, stół do pin ponga, 

 ewentualnie niewielkie boisko do koszykówki. Zadbanie o estetyczne 

 zasłonięcie wiat z pojemnikami na smieci, ewentualnie przeniesie 

 ich z centralnego punktu. 

 15  - miejsca parkingowe które nie będą znajdować się na terenie 

 zielonym będą znajdować się pod budynkiem 

 - dużo drzew i 

 - cicha droga - która nie jest zrobiona z kostki brukowej powodującej 

 już teraz ogromny hałas z ulicy Tarnogajskiej 

 - ulica tarnogajska również wymaga remontu ( hałasujące torowisko 

 na zakręcie oraz zniszczona nawierzchnia dziurawą i hałasująca ) 

 - pozostawienie obecnej zieleni 

 - porządek w koło altanek śmietnikowych i nowa altana na inne 

 śmietniki 

 16  Najwaznjeze na tym podwórku jest zieleń, która sprawia że latem nie 

 jest gorąco w domach. wieczorami ta zieleń oddaje to chłód oraz 

 zwiększa prywatność oddziela domki od bloków. Podwórko 
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 potrzebuje huśtawki nowej zjeżdżalni i piaskownicy. Jednak ważne 

 jest aby zadbać o cień nad podwórkiem i aby dzieci mogły korzystać 

 z niego latem. Istotne jest aby ta zieleń została zachowana to jedyne 

 co chroni mieszkańców latem oraz chroni ich przed hałasem z drogi. 

 Parking nie powinny zabierać miejsca zieleni. Miejsca postojowe 

 można by zrobić pod blokiem od przy Tarnogajskiej ( od strony 

 podwórka pod balkonami) powinny byc one dostosowane do zieleni 

 a nie odwrotnie. Droga wymaga naprawy ze względu na dziury które 

 powodują powodują uszkodzenia aut. Ewentualne oświetlenie jeśli 

 miało by powstać należało by się zastanówcie nad jego wysokością 

 aby nie świeciło mocno w okna( może niższe). Dobrym pomysłem 

 były by nowe ławki i naprawa Chodników. 

 Ważne jeste aby powstała nowa wita śmietnikowa ze względu na 

 pozostawanie przez ludzi wielkogabarytowych odpadów( bliżej 

 garaży ) Obecna wiata również wymaga naprawy. 

 Należy pamiętać że podwórko jest miejscem zabaw dzieci które 

 często siadają w cieniu drzew i spędzają tam czas. 

 17  Mam nadzieje że w końcu bedzie zrobiona przede wszystkim 

 droga(wjazd ) do podworka gdzie są ogromne doły, w ktorych zalega 

 woda, jest błoto i nie da sie prześć niepobrudziwszy butów 

 18  Przede wszystkim chciałbym móc bez obawy otworzyć okna do 

 mieszkania. Obecnie że względu na okupowanie placu zabaw przez 

 pijaków muszę zamykać okna żeby nie słyszeć przekleństw. Nie ma 

 znaczenia pora dnia - siedzą tam co chwilę cały dzień i pół nocy. 

 Korzystają z tego miejsca bo to bo drodze z Żabki na osiedlu DiTrevi i 

 jest na uboczu. Ten plac zabaw powinien być rozebrany z miejsca w 

 którym jest obecnie i powinny powstać dwa place na środku ciągów 

 mieszkalnych rozdzielonych bramą przejściową. Tak jak było 30 lat 

 temu. Na środku można zrobić parking. Mam już dosyć tych hałasów 

 pod oknami. Podwórko musi być też monitorowane i aktywnie 
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 patrolowane przez Policję. 

 19  Widzę przyszłość podwórka między Tarnogajską, Gazową, 

 Kamieniecką a Klimasa jako przyjazne i bezpieczne miejsce, które 

 będzie służyło wszystkim mieszkańcom. Moje sugestie dotyczące 

 poszczególnych aspektów są następujące: 

 1. **Modernizacja istniejącego placu zabaw**: Plac zabaw powinien 

 być zmodernizowany, aby zapewnić bezpieczne i atrakcyjne miejsce 

 zabawy dla dzieci. Nowe, trwałe urządzenia zabawowe, powierzchnia 

 amortyzująca upadki oraz strefy cienia zapewnią komfort i 

 bezpieczeństwo najmłodszych. 

 2. **Teren integracji mieszkańców**: Warto stworzyć przestrzeń, która 

 będzie sprzyjała integracji mieszkańców. Może to być altana, strefa 

 piknikowa z ławkami i stołami, gdzie można organizować spotkania 

 sąsiedzkie. 

 3. **Remont osłony śmietnikowej**: Obecne usytuowanie śmietnika 

 jako centralnego punktu podwórka jest problematyczne. Należy 

 przesunąć go w mniej eksponowane miejsce oraz zapewnić 

 estetyczną i funkcjonalną osłonę, aby nie szpecił otoczenia i był 

 mniej uciążliwy dla mieszkańców. 

 4. **Rekultywacja zieleni**: Zwiększenie ilości zieleni oraz dbałość o 

 istniejące nasadzenia znacząco poprawią estetykę podwórka. Można 

 posadzić krzewy, drzewa oraz zakładać kwietniki, które uczynią 

 przestrzeń bardziej przyjazną i ekologiczną. 

 5. **Drogi i ciągi piesze**: Konieczna jest naprawa drogi, która jest 

 obecnie rozjeżdżona przez śmieciarki i pełna dziur i błota. 

 Uporządkowanie tej kwestii znacząco poprawi komfort i 

 bezpieczeństwo mieszkańców. Dodatkowo, należy zadbać o 

 utwardzenie i oświetlenie ciągów pieszych, aby zapewnić bezpieczne 

 poruszanie się po zmroku. 

 6. **Miejsca postojowe**: Wyznaczenie i odpowiednie oznakowanie 
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 miejsc postojowych pomoże w uporządkowaniu przestrzeni i 

 zapobiegnie chaotycznemu parkowaniu. 

 7. **Mała architektura**: Instalacja ławek, koszy na śmieci, stojaków 

 na rowery 

 20  Wyprowadzić samochody na parkingi strzeżone ( parking przy 

 żabce) lub stworzyć ciąg parkingowy od strony śmietników a od 

 strony kamienic teren zielony z nasadzeniami roslinti ławeczkami 

 bez prawa stawiania samochodu 

 21  Ten fragment Tarnogaju jest zupełnie zapomniany. Patrząc na to jak 

 dba się o nowa część Tarnogaju widać jaka niesprawiedliwosc 

 spotkała mieszkańców starej części. Wstyd, że nikt nie dba o to co się 

 dzieje w miejscu które jest historią tego osiedla. Na kamienieckiej 

 budynki wpisane do rejestru zabytków a za nimi syf, błoto, brak 

 porządnego oświetlenia - wstyd. Podstawa to zrobienie porządnego 

 wjazdu pomiędzy blokami a zabudową szeregową na Kamienieckiej, 

 remąt dróżek, instalacja porządnego oświetlenia podwórka, 

 zadbanie o zieleń. 

 22  Dużo miejsc postojowych, najlepiej parking piętrowy. Powinien 

 stanąć jeden duży plac zabaw, najlepiej jak najdalej od zabudowań 

 mieszkalnych, uniknąć nieprzyjemności związanych z odgłosami 

 bawiących się dzieci. Strefa relaksu dla mieszkańców: stoły, krzesła i 

 wspólny publiczny grill. 

 23  Podwórko na między Tarnogajską i Kamieniecką powinno być 

 bezpieczne. To oznacza, że drogi są odwodnione i utwardzone. 

 Żebyśmy nie brodzili w błocie i nie potykali się o kamienie. Z 

 oświetleniem, bo strach iść wyrzucić śmieci po zmroku (czyli przez 

 cały sezon zimowy po południu). Oświetlenie podróka pozwoli 

 również na dostanie się do ogródków w sezonie zimowym i przez co 

 mieszkańcy domków, nie będą już musieli naddawać dużo drogi i iść 

 na około od/do tramwaju. I żeby w końcu były miejsca parkingowe! 
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 Od kiedy wybudowało się DiTrevi i zlikwidowano miejsca wzdłuż 

 Tarnogajskiej to istny dramat! Zieleń na tym podwórku jest piękna, 

 więc boje się, że jak to tkniecię to skończy się jak z "leżakami" na pl. 

 Nowy Targ. Jak będą wyznaczone miejsca parkingowe, utwardzone, 

 bezpieczne drogi i możliwość korzystania z podwórka po zmierzchu, 

 to aktualna infrastruktura i nasadzenia są ok. No i może śmieciarki 

 przestaną rozjeżdżać tą jedną nieszczęsną ścieżkę, jak odblokujecie 

 drogę pożarową wzdłuż bloku (tą z tymi słupkami, których nie ma na 

 planach). 

 24  Uważam, że konieczne jest zbudowanie trwałej nawierzchni na 

 przejściu od ulicy Złotostockiej, poprzez Kamieniecką aż do ul. 

 Tarnogajskiej. Istniejące przejście jest klepiskiem, które w podczas 

 deszczy zamienia się w błoto. Jest to droga bardzo uczęszczana 

 przez mieszkańców. Brakuje tam też oświetlenia. Dotyczy drogi 

 mniej więcej w połowie ul. Złotostockiej w kierunku Kamienieckiej. 

 25  Witem, 

 mieszkam na Tarnogajskiej 57. Pomysł odnowy podwórka jest 

 bardzo dobry. 

 Jak dla mnie w takiej kolejności: 

 1. parkingi, parkuje na podwórku około + /- 50 samochodów ! 

 2. drogami z odwodnieniem i ciągiem pieszym 

 3. oświetlenie 

 4. modernizacją istniejącego placu zabaw 

 5. zieleń 

 Na Tarnogaju nie brakuje parczków i zieleni, to mamy 5 koków od 

 podwórka. Brakuje nam miejsca na parkowanie aut i chodzenia po 

 chodniku na naszym podwórku a nie po błocie. Wjazd z strony 

 Gazowej jest tez w opłakanym stanie, dobre dla terenówki a nie auta 

 miejskiego. Plac zabaw powinien być jeden a nie podzielony, tam 

 gdzie jest ogrodzona piaskownica a pod drugiej od wjazdu Gazowej 
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 parkingi. 

 Pozdrawiam 

 26  Priorytetem dla mieszkańców ul. Tarnogajskiej jest przede 

 wszystkim zrobienie parkingu , podwórko jest tak duże że parking 

 się zmieści . Zostały zabrane nam miejsca parkingowe na ulicy na 

 potrzeby nowego osiedla. Jest to nie w porządku wobec 

 mieszkańców starego bloku . Oświetlenie również jest potrzebne ,po 

 zmroku kompletnie nic nie widać , droga również jest fatalna ,, dziura 

 dziurę pogania ". Parkujące samochody pod balkonami też są zmorą 

 ludzi mieszkających na parterach, smród spalin , hałasy silników , 

 trzaskania drzwiami o każdej porze dnia są też nie do zniesienia . 

 Zrobić porządek z odchodami psów , właściciele kompletnie nie 

 sprzątają po psach, nagminnie odchody znajdują się pod balkonami, 

 w kwiatkach o które sami sądziedzi prywatnie dbają , nie można 

 wyjść od strony podwórka z bramy bo już przy schodkach jest pełno 

 odchodów po psach. Wyznacz może trzeba jakiś teren ogrodzony 

 dla psów a nie żeby chodziły i zanieczyszczały całe podwórko!! 

 27  Przede wszystkim mówienie o dwóch sprzętach „placem zabaw” to 

 Mocne nadużycie, potrzebny jest tam fajny plac zabaw z miejscem 

 rzeczywiście do zabawy w cieniu na co pozwalają liczne drzewa, 

 niezbędny jest parking ponieważ mieszkańcy borykają się z 

 ogromnym utrudnieniem w parkowaniu swoich pojazdów choć jest 

 ich stosunkowo i tak nie wiele w porównaniu do innych ulic. 

 Potrzebne jest oświetlenie i utworzenie ciągu pieszego z podwórka 

 w stronę zarówno Klimasa jak i zabytkowych uliczek kamieniecka, 

 Złotostocka, ząbkowicka. 

 28  Chciałbym się podzielić projektem, tego podwórka: 

 Link: 

 https://drive.google.com/drive/folders/1X_x46H0s-H_ecku400f-HU18T 

 iHV1Wlz?usp=drive_link 
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 Wykonanie odwodnienia, doprowadzenie mediów, prądu do latarni, 

 wody na potrzeby przewidziane w projekcie, gruntowe prace 

 ziemne. Projekt zakłada pozostawienie wszystkich drzew. 

 Wykonanie drogi brukowanej idącej od klimasa do gazowej, z 

 odwodnieniem wzdłuż której będzie kilka lamp sodowych oraz kilka 

 ławek 

 wytyczenie ścieżek i zagospodarowanie zieleni. 

 Wykonanie słupków parkingowych unimożliwiających dewastację 

 zieleni lub infrastruktury 

 Posadowienie latarni, ławek. 

 Remont drogi dojazdowej, wytyczenie ścieżek spacerowych, 

 zagospodarowanie zieleni, zagospodarowanie śmietników. 

 W perspektywie: powstanie tężni solankowej, miejsca do ćwiczeń, 

 miejsca odpoczynku i relaksu. 

 29  Wysprzątanie terenu i przygotowanie czegoś dla starszych dzieci 

 typu boisko do nogi/kosza lub skatepark. Palców zabaw w okolicy 

 sporo , a dla dzieci 8lat+ nie ma nic 

 30  Drogi, przedewszystkim drogi. Są w stanie fatalnym. 

 Dwa to miejsca postojowe, wyznaczone. Muszą być ponieważ 

 deweloper od ditrevi nas oszukał zamykajac parking przy pętli. 

 Wcześniej przed ditrevi można było parkować wzdłuż ulicy 

 tarnogajskiej pod kamienica. Zabrano ta możliwość i dano parking 

 na osiedlu ditrevi (tam było boisko do kosza) ale ten parking później 

 tez zamknięto dla innych. Podwórko to jedyna alternatywa dla 

 mieszkańców i ich gości. 

 Ponad to trzeba odnowić place zabaw, nie ma już piaskownicy w 

 części podwórka w okolicy bramy 51. 

 Stół do pingponga też wola do nieba o wymianę na nowy. 

 Konieczne jest nasadzenie drzew w okolicy bramy 53. Tam kiedyś 

 była piękna i duza wierzba placzaca ale kilka lat temu wichura ja 
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 wyrwała. Oświetlenie nie jest potrzebne - może przeszkadzać 

 mieszkańcom świecąc im po oknach. 

 31  Korzystam z podwórka jako skrótu pomiędzy ul. Klimasa a ul. 

 Gazową (Wzgórzem Tarnogajskiej). Bardzo chciałbym, aby możliwe 

 było w dalszym ciągu przemieszczanie się po podwórku od 

 Kamienieckiej do Tarnogajskiej ("ukrytymi" ścieżkami) oraz od 

 Klimasa do Gazowej. Chciałbym, aby przejście było wygodne, a także 

 oświetlone. 

 32  1 .Zrobienie drogi,po której mogą poruszać się samochody wzdłuż 

 tyłu bloku na ul. Tarnogajskiej,z możliwością wyjazdu ,bądź wjazdu z 

 ul Gazowej i Klimasa. Również wykonanie drogi wzdłuż tyłów posesji 

 ul. Kamienieckiej ,z możliwością wjazdu i wyjazdu na ul. Klimasa i 

 Gazowa. Absolutnie niezbędne odwodnienie i zrobienie oświetlenia 

 terenu. Po deszczu toniemy w błocie. Kiedy ściemni, to strach wejść 

 na podwórko. NIE MA ANI JEDNEJ LAMPY OSWIETLAJACEJ TEREN. 

 Plac zabaw nieduży,ponieważ podwórko użytkuje głównie młodzież. 

 Maluchów jest bardzo mało. Zieleń, która jest ,wystarcza w 

 zupelnosci. Trzeba tylko o nią trochę zadbać,bo np. Rozrośnięte 

 krzewy wokół placu zabaw stały się enklawa,dla życia towarzyskiego 

 pijących alkohol i bezdomnych. Nie ułatwia nam to życia. Niezbędne 

 jest też wykonanie miejsc parkingowych. Po likwidacji takich miejsc 

 na ul. Tarnogajskiej,z parkowaniem samochodów jest tragedia. 

 33  Mieszkam na Tarnogaju od urodzenia. To podwórko przede 

 wszystkim trzeba oświetlić!! W nocy strach przez nie przechodzić, bo 

 tamtejsze place zabaw to ulubione miejsce okolicznych pijaków. 

 Dodatkowo oczyścić z samowolek budowlanych (np. wszystkie słupki 

 i przegrody), które blokują drogi pożarowe i utrudniają dojazd do 

 posesji,. Dobrze byłoby stworzyć uporządkowane miejsca 

 parkingowe, bo od czasu likwidacji możliwości parkowania wzdłuż ul. 

 Tarnogajskiej mieszkańcy bloku (który jest stary i nie ma parkingu 
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 podziemnego) są pozbawieni możliwości parkowania w 

 cywilizowanych warunkach. Śmietniki powinny być zlokalizowane na 

 krańcach podwórka, bo obecnie śmieciarki niszczą istniejące drogi i 

 powodują dużo hałasu wjeżdżając w sam środek podwórka. 

 Szerokość ścieżek powinna uwzględniać, że mieszkańcy domków 

 muszą wjechać do ogródka autem, czasem większym (typu combi). 

 Po zrobieniu ogrodzenia trawników kilkanaście lat temu, jest to 

 utrudnione i albo ogrodzenia zostały zniszczone a zieleń rozjechana 

 albo mieszkańcy domków parkują na ulicy bo nie są w stanie 

 wjechać do własnych ogródków (!). Zieleń jest ewidentnie 

 największym atutem tego miejsca, ale mieszkańcy nie mogą z niej 

 bezpiecznie korzystać bo ławki są pochowane w krzakach i urzędują 

 tam pijani albo naćpani ludzie (do których Straż Miejska i Policja boją 

 się, dosłownie, przyjeżdżać na interwencje). Dlatego ławki i skwerki 

 powinny być od siebie w pewnej odległości, żeby troche ukrócić ten 

 proceder. Miło byłoby gdyby zrobić miejsce spotkań pod ludzi 

 dorosłych (bez placu zabaw), bo ta część osiedla ma dużo dojrzałych, 

 starszych mieszkańców, którzy jeszcze kilka lat temu prowadzili na 

 podwórku bujne życie towarzyskie. Jeżeli chodzi o place zabaw, to 

 wróciłabym do oryginalnej ich lokalizacji z lat 80-tych, bardzo dobrze 

 się to sprawdzało, dużo lepiej niż ten centralny plac przy "dużej 

 bramie", który od momentu budowy był "martwy". Na tym podwórku 

 jest dużo elementów, których nie ma na mapach, więc ktokolwiek 

 będzie pracował nad tym planem, powinien ruszyć się z za biurka i 

 na żywo obejrzeć tą przestrzeń zaułek po zaułku. 

 34  doprowadzić do zgnodności z planem miejscowym obszar 7KDW, 

 częściowo zachować parkowanie, zlikwidować stary plac zabaw przy 

 bloku wzdłuż Klimasa, 



 Załącznik nr 3 – Notatka z konsultacji z młodymi 

 Konsultacje  społeczne  dla  dzieci  i  młodzieży  odbywały  się  w  tym  samym 

 okresie, co konsultacje dorosłych i miały trzy formy: 

 1.  Spotkanie  warsztatowe  dla  dzieci  i  młodzieży  połączone  z  animacjami 

 podwórkowymi  –  odbyło  się  13.06.2024  o  godz.  17:30  w  podwórku 

 między  Tarnogajską,  Gazową,  Kamieniecką  i  Klimasa.  Wzięło  w  nich 

 udział 12 dzieci. 

 2.  Spotkanie  konsultacyjne  dla  dzieci  i  młodzieży  –  odbyło  się  15.06.2024 

 w  godz.  15-17  podczas  festynu  przy  Centrum  Aktywności  Tarnogaju 

 CAT, ul. Gazowa 22. Wzięło w nim udział 30 dzieci. 

 3.  Spacer  konsultacyjny  po  podwórku  dla  grupy  dzieci  uczęszczającej  na 

 zajęcia  zorganizowane  w  CAT  –  odbył  się  18.06.2024  o  godz.  17.  Wzięło 

 w nim udział 7 dzieci. 

 Podczas  wszystkich  zajęć  dzieci  wyrażały  opinie  na  temat  stanu  podwórka  i 

 ich  potrzeb  w  zakresie  jego  remontu.  Działania  były  realizowane  przez 

 Stowarzyszenie  Edukacji  Krytycznej.  W  sumie  wzięło  w  nich  udział  49  dzieci 

 i młodzieży. 

 Podczas  konsultacji  dzieci  przedstawiły  następujące  opinie  dotyczące 

 podwórka: 

 L.p.  Opinia 

 1  Podwórko  jest  w  złym  stanie,  brakuje  bezpiecznych  i  ciekawych 

 miejsc  zabaw.  Obecnie  dzieci  korzystają  głównie  z  terenów 

 zielonych. 

 2  W  podwórku  istnieją  dwa  małe  place  zabaw  –  lepsze  byłoby 

 stworzenie jednego, większego placu. 
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 3  Nawierzchnia  podwórka  jest  nierówna  –  trudno  się  na  niej  bawi, 

 jeździ na rowerze, rolkach i hulajnodze. 

 4  Po  deszczu  w  podwórku  powstaje  błoto,  w  którym  nie  można  się 

 bawić. 

 5  Trawa  na  podwórku  jest  bardzo  wysoka  i  kłująca  –  nie  pozwala  na 

 zabawy w trawie, powinna być skoszona. 

 6  Podwórko  nie  jest  wystarczająco  oświetlone,  powinno  być  więcej 

 lamp. 

 7  Śmietniki są brzydkie i rozsypane, powinny być posprzątane. 

 8  W  podwórku  i  jego  okolicy  brakuje  miejsc  uprawiania  sportu.  Na 

 podwórku  stoi  stary  kosz  do  koszykówki,  pod  którym  parkują 

 samochody,  co  uniemożliwia  korzystanie  z  niego.  Pomimo  tego 

 zdarza  się,  że  dzieci  korzystają  z  kosza  i  uderzają  piłką  w 

 samochody. 

 9  Dzieci  bawią  się  czasem  na  drogach,  którymi  poruszają  się 

 samochody, co bywa niebezpieczne. 

 10  Dzieci  skarżą  się  na  to,  że  trawa  na  podwórku  jest  zbyt  wysoka  i 

 twarda, co utrudnia im zabawę. 

 11  Zwrócono  uwagę,  aby  samochody  nie  były  parkowane  pod 

 wygiętymi drzewami, co może stanowić zagrożenie. 

 12  Dzieci  zauważyły,  że  osoby  uczące  się  jeździć  samochodem  zajmują 

 dużo miejsca na podwórku, co przeszkadza w zabawie 

 13  Ogólnie,  obecność  samochodów  na  podwórku  jest  dla  dzieci 

 uciążliwa i ogranicza ich przestrzeń do zabawy. 
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 14  Dzieci  chciałyby  mieć  na  podwórku  więcej  miejsc  do  uprawiania 

 sportu, takich jak kosz do koszykówki czy bramki do piłki nożnej. 

 15  Dzieci  sugerują,  że  trawa  powinna  być  częściej  koszona,  aby 

 podwórko było bardziej przyjazne do zabawy. 

 16  Dzieci  zauważają  brak  ławek,  na  których  mogłyby  usiąść  podczas 

 przerw  w  zabawie.  Niektóre  dzieci  uważają,  że  podwórko  jest  w 

 porządku. 

 17  Wiek dzieci bawiących się na podwórku waha się od 7 do 11 lat. 

 18  Marzeniem  dzieci  jest,  aby  na  podwórku  pojawiły  się  nowe  atrakcje, 

 takie  jak  huśtawka  bocianie  gniazdo,  ścianka  wspinaczkowa  oraz 

 wyższa, zakręcana zjeżdżalnia. 

 19  dzieci chciałyby, aby na podwórku posadzono więcej drzew 

 20  Dzieci  zauważają  problem  z  osobami  pijącymi  alkohol  na 

 podwórku, które pozostawiają po sobie dużo śmieci. 

 21  Dzieci  zwracają  uwagę  na  to,  że  piasek  znajdujący  się  na  chodniku 

 przeszkadza im w poruszaniu się. 

 22  Dzieci marzą, aby w podwórku lub jego okolicy powstały: 

 - drabiny i drążki 

 - dużo dmuchańców 

 - chcę latać 

 - żeby była wypożyczalnia latawców 

 - tyrolka x 3 

 - trampolina w ziemi 

 -  mięciutka  trawa,  ponieważ  są  same  chwasty  i  kłująca  trawa  na 

 której nie da się wygodnie usiąść 
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 - tor wodny 

 - labirynt z krzaków x 2 

 - pies 

 -dużo kwiatów 

 - miejsce do jazdy na rolkach 

 - duży plac zabaw 

 - karuzela 

 - trzeba zasadzić nową trawę 

 - więcej przestrzeni 

 - chcę mieć zawsze urodziny 

 Podsumowanie opinii dzieci i młodzieży 

 Dzieci  zwróciły  uwagę,  że  podwórko  jest  w  złym  stanie.  Nawierzchnia  jest 

 nierówna,  co  utrudnia  zabawę  oraz  jazdę  na  rowerze,  rolkach  i  hulajnodze. 

 Trawa  jest  wysoka,  kłująca  i  rzadko  koszona,  co  uniemożliwia  wygodne 

 korzystanie  z  terenów  zielonych.  Po  deszczu  tworzy  się  błoto,  które 

 przeszkadza  w  zabawie.  Dodatkowo,  brakuje  odpowiedniego  oświetlenia, 

 przez co podwórko staje się niebezpieczne po zmroku. 

 Na  podwórku  znajdują  się  dwa  małe  place  zabaw,  które  dzieci  uznały  za 

 niewystarczające.  Lepszym  rozwiązaniem  byłoby  stworzenie  jednego, 

 większego  i  lepiej  wyposażonego  placu  zabaw.  Dzieci  marzą  o  nowych 

 atrakcjach,  takich  jak  huśtawka  bocianie  gniazdo,  ścianka  wspinaczkowa, 

 wyższa  zakręcana  zjeżdżalnia,  tyrolka,  trampolina  w  ziemi,  tor  wodny  oraz 

 labirynt  z  krzaków.  Chciałyby  również,  aby  na  podwórku  posadzono  więcej 

 drzew i kwiatów oraz aby powstało miejsce do jazdy na rolkach. 

 Dzieci  zwróciły  uwagę  na  brak  miejsc  do  uprawiania  sportu.  Obecny  kosz 

 do  koszykówki  jest  stary,  a  parkowanie  samochodów  pod  nim  uniemożliwia 
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 grę.  Dzieci  chciałyby  mieć  więcej  przestrzeni  do  gry  w  piłkę  nożną  i  inne 

 sporty.  Zauważyły  również,  że  brak  ławek  uniemożliwia  odpoczynek 

 podczas zabawy. 

 Problemy  z  obecnością  samochodów  na  podwórku  były  często 

 podnoszone.  Samochody  zajmują  przestrzeń  do  zabawy,  co  jest  dla  dzieci 

 uciążliwe  i  ogranicza  ich  aktywność.  Dodatkowo,  osoby  uczące  się  jeździć 

 samochodem  zajmują  dużo  miejsca,  co  również  przeszkadza  w  zabawie. 

 Dzieci  wskazały,  że  parkowanie  pod  wygiętymi  drzewami  może  stanowić 

 zagrożenie. 

 Podczas  konsultacji  dzieci  zwróciły  uwagę  na  problem  osób  pijących 

 alkohol  na  podwórku,  które  pozostawiają  śmieci  i  powodują,  że  podwórko 

 staje  się  brzydkie  i  nieprzyjazne.  Śmietniki  są  brzydkie  i  rozsypane, 

 wymagają uporządkowania i regularnego sprzątania. 
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 Załącznik nr 4 – Poczta elektroniczna 

 Zachowano pisownię oryginalna. 

 Witam serdecznie, 

 Obserwuję wspomiane w tytule podwórko i zabytkową ulicę, nie tylko 

 Kamieniecką, od ponad 12 lat. Podwórko jest użytkowane głównie przez 

 dość wyrośniętą i niezbyt trzeźwą młodzież lub bezdomnych, a ulica 

 powinna zmienić nazwę na Kubłową. Kilkanaście osób zwracało na to 

 uwagę, że piękne i zaskakujące miejsce prawie w centrum Wrocławia, ale te 

 kubły...Kilka razy widziałam fotografów, ale trudno im było oddać urok 

 naszych uliczek. Wcześniej wszyscy korzystaliśmy ze wspólnych kubłów na 

 plastik, szkło papier. Indywidualne były tylko pojemniki na odpady 

 zmieszane, które mogą przecież stać od podwórka. W tej chwili remonty 

 elewacji czy chodników mijają się z celem, bo kubły i ciężkie śmieciarki 

 wszystko niszczą. Podsumowując, odpady to ważna dla nas rzecz i 

 konieczne jest zaplanowanie tego w remoncie podwórka, żeby w 

 przyszłości móc wyremontować i zagospodarować ulicę Kamieniecką 

 (pierwsze pisma do sprawie remontu już zostały wysłane przez Radę 

 naszego osiedla). Dodam jeszcze, że z obecnych na podwórku miejsc na 

 odpady tylko jedno (od strony Gazowej) jest prawidłowo zabezpieczone. Z 

 pozostałych wiatr i ptaki rozrzucają śmieci po całym podwórku, łącznie z 

 ogródkami przydomowymi mieszkanców Kamienieckiej. 

 Wracajac do podwórka to osobiście nie widzę potrzeby placu zabaw dla 

 starszych dzieci, bo podobno takie atrakcje mają być na Klimasa w miejscu 

 rozburzanych właśnie baraków. Uważam, że w zaciszu naszego podwórka 

 przyda się ogrodzony plac zabaw dla maluchów i coś dla naszych seniorów. 

 Ławeczki, może nawet leżaki? Seniorzy będą wdzięczni za miejsce do 

 spotkań i ciszę pod oknami. 
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 Kolejną zmorą jest dojazd do posesji. Próbujemy łatać sami te dziury, bo 

 naprawy uszkodzonych aut są kosztowne.  Wewnętrzna droga jeśli będzie 

 cywilizowana (utwardzona i odporna na samochody firm śmieciowych ) to 

 będzie to świetne miejsce także dla maluchów do nauki jazdy na rowerku, 

 hulajnodze, rolkach itp, ale też dla ludzi starszych możliwość bezpiecznego 

 spacerowania. Teraz albo brodzą w błocie, albo kurzu. W dodatku mogą 

 conajmniej skręcić nogę. 

 Mam nadzieję, że ten dość szeroki opis pozwoli wyobrazić sobie nasze 

 bolączki, pragnienia i wizję nowoczesnej, przyjaznej i wygodnej przestrzeni 

 wspólnej. 

 Z pozdrowieniami i zdjęciami "Kubłowej" 
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